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Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens Föreningskommitté 
torsdagen den 30 november 2023 på Lejondals slott. 
 

Närvarande:  

Ordinarie ledamöter: 

Ove Johansson (ordf.), Torbjörn Håkansson, Urban Nilsson och Jonas Öhrn (närvarande 
via Teams) 

Adjungerade: 

Agneta Lönn, Therese Palm, Fredrik Bruno och Katarina Swahn 

Protokoll: 

Ida Lundqvist  

Anmält frånvaro:  

Roffa Asplund och Moa Källström 

 

§ 114 Sammanträdet öppnas 

Ove Johansson hälsar de närvarande välkomna till dagens sammanträde. 
 

§ 115 Val av justeringsperson 
Torbjörn Håkansson utses att jämte ordförande justera dagens protokoll. 

  
§ 116 Fastställande av dagordning 

Kommittén beslutar att fastställa dagordningen utan ändringar.  
  
§ 117 Föregående protokoll 

Kommittén går igenom föregående protokoll.  
 
Förelåg uppdrag från § 102 a avseende nedläggning av specialklubbs distrikt.  
 
Kommittén anser att specialklubben varken har möjlighet att tvinga sina 
distrikt, som är egna juridiska personer, att lägga ned eller att kräva att 
distrikten överlämnar sina tillgångar. Då specialklubben i fråga numer saknar 
distrikt enligt sina stadgar får distrikten anses fortsätta sin verksamhet i en 
klubb utanför SKK-organisationen om de inte följer de riktlinjer för nedläggning 
som beslutats om vid specialklubbens årsmöte.  
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Kommittén rekommenderar att fördelningen av intäkter och kostnader mellan 
klubbar inom organisationen regleras genom avtal. Det gäller särskilt för 
klubbar som mottar någon typ av stöd för att bedriva viss verksamhet, där bör 
villkoren för bidraget särskilt tydliggöras i ett avtal. Vill man ha ökad ekonomisk 
kontroll över verksamheten är en organisationsform utan fristående juridiska 
personer att föredra. 
 
Kommittén lägger därefter protokollet med godkännande till handlingarna. 
 

§ 118 Ekonomisk rapport 
Förelåg ekonomisk rapport till och med oktober 2023.  
 
Kommittén lägger, med godkännande, rapporten till handlingarna. 

  
§ 119 Rapporter 

a) Ordförandes rapport 
Ove Johansson rapporterar att han besvarat en del föreningsfrågor, han har 
även mottagit förfrågan om att vara årsmötesordförande. Rapporterar även om 
möten med klubbar. 
 

b) Ledamöternas rapporter 
Jonas Öhrn 
Rapporterar om arbete som pågår inom länsklubben och att även han har fått 
förfrågan om att vara årsmötesordförande. 

 
Urban Nilsson 
Rapporterar om att han har tillfrågats och tackat ja till uppdraget som ledamot i 
Jakthundskommittén, han kommer därmed att lämna Föreningskommittén. 
Han rapporterar även om en intensiv period i rollen som tf. ordförande för 
Älghundklubben. För kommitténs räkning har han deltagit i ett antal möten 
med klubbar. 

 
Torbjörn Håkansson 
Rapporterar om arbete inom specialklubben. Rapporterar även om att det nu 
finns ett färdigt utbildningspaket för kassörer inom Studiefrämjandet. Även han 
har fått förfrågan om att vara årsmötesordförande. 

 
c) Sekreterarens rapport 

Ida Lundqvist rapporterar om att hon tillsammans med Fredrik har arbetat med 
de nya typstadgarna. Hon har även deltagit i möten med klubbar. Hon 
rapporterar även om ett uppdrag som föreningskonsulenten Per-Inge 
Johansson haft för kommitténs räkning, där avstämningsmötet visar att 
samarbetet numer fungerar.  
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d) Chefsjuristens rapport 
Agneta Lönn rapporterar att lanseringen av SKKs webbplats Lajka är försenad. 
Hon rapporterar även om nya rutiner för publicering av kennelnamn, digitala 
medlemskort, att en rikskonferens för kennelkonsulenter har hållits och att det 
genomförts en pulsmätning på kansliet.  

 
e) Övriga rapporter 

Katarina Swahn 
Rapporterar att en ny version av SBK-tävling ska introduceras, att SBK har kallat 
till en extra kongress samt att en tf. kanslichef anställts. 

 
Therese Palm  
Rapporterar att Sveriges Hundungdom har fått avslag på en ansökan till 
allmänna arvsfonden om att ta fram certifiering för olika hundyrken. Hon 
berättar även om ett antal projekt och utbildningar inom Sveriges 
Hundungdom. 

 
Fredrik Bruno 
Rapporterar att den nyvalda Centralstyrelsen har haft sitt första möte och om 
vilka kommittéer som tillträder vid årsskiftet. Rapporterar även om arbete med 
de nya typstadgarna och att Centralstyrelsen har antagit en ny resepolicy. 

 
§ 120 Föreningskommitténs verkställande utskott  

Förelåg inga VU-beslut. 
 
§ 121 Stadgar samt kommitténs regelverk och publikationer 

a) Frågor har väckts under arbetet med typstadgarna som behöver kommitténs 
ställningstagande och motivering.  
 
Kommittén diskuterar de föreslagna ändringarna och gör ett antal justeringar 
som förs in i förslaget till nya typstadgar. Texten som är ändrad markeras i 
typstadgarna och en förklarande kommentar införs.  
 

b) Förelåg fråga från specialklubb om ras- eller lokalklubbs möjlighet att lämna 
motioner till specialklubbs fullmäktigemöte. 
 
Specialklubb önskar att kommittén besvarar frågan om en styrelse i lokal- eller 
rasklubb kan lämna motioner till specialklubbens fullmäktigemöte utan att 
besluta om överlämnande vid klubbens eget årsmöte först.  
 
Kommittén anser att styrelsen i klubben kan besluta att överlämna motioner till 
överordnad klubb då stadgarna inte specifikt anger att detta är en 
årsmötesfråga. 
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§ 122 SKKs Föreningskonsulenter 

Inga nya ärenden.  
 

§ 123 Ärenden gällande länsklubb 
Inga nya ärenden.  

  
§ 124 Ärenden gällande specialklubb 

a) Förelåg ärende gällande specialklubb och ansvar för ras.  
 

Fråga har tidigare väckts om avelsutvärdering av ras inom specialklubben och 
möjligheterna att bilda en rasklubb för rasen. Ordförande, Urban och 
sekreteraren har anordnat ett möte med representanter för specialklubben, 
representant för rasen ifråga inom specialklubben och medlemmar i en 
förening som bildats för att arbeta för egen rasklubb för rasen. Vid mötet 
väcktes ett antal frågor.   

 
Kommittén tar del av anteckningar från mötet och kompletterande material 
som inkommit efter mötet. Kommittén uppdrar åt sekreteraren att översända 
anteckningar från mötet till Jakthundskommittén samt att bifoga det 
kompletterande materialet.  

 
b) Förelåg ärende gällande specialklubbs extra kongress.  

 
Katarina Swahn och Therese Palm lämnar sammanträdet och deltar inte i 
diskussion eller beslut. 

 
Kommittén har mottagit ett stort antal skrivelser med frågor från 
specialklubbens distrikt, rasklubbar och lokalklubbar och har därför beslutat att 
göra följande uttalande. 

 
En specialklubb är en egen förening (juridisk person) med egna stadgar. 
Stadgarna styr verksamheten inom föreningen. I den mån specialklubbens 
stadgar skulle strida mot Kennelklubbens stadgar gäller stadgar för 
Kennelklubben. I förevarande fall finns inget i specialklubbens stadgar som 
strider mot Kennelklubbens stadgar, därmed sker tolkningen utifrån 
specialklubbens stadgar. 
 
I specialklubbens stadgar skiljer man genomgående på begreppet ordinarie och 
extra kongress. Är det en bestämmelse som endast gäller en av de båda 
markeras detta i stadgarna genom att ordet extra eller ordinarie läggs till. Är 
det en bestämmelse som gäller gemensamt används endast ordet kongress. 
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I specialklubbens stadgar § 10, moment 1 framgår att: ” Av kongressen utsedd 
valberedning ska förbereda de val som ska ske vid ordinarie kongress enligt §§ 
8–9 samt val av ordförande och vice ordförande för ordinarie kongress”.  
Kommittén bedömer att den valordning som finns i specialklubbens stadgar § 
10, moment 2, endast är tillämplig inför en ordinarie kongress. I valordningen 
anges ett antal datum som är anpassade för en ordinarie kongress. Det är 
således enbart det sista stycket i § 10 som skulle kunna användas för en extra 
kongress.  

 
Kommitténs tolkning är således, som även tidigare meddelats, att en öppen 
nominering ska tillämpas på den extra kongressen. 

 
Specialklubbens stadgar § 8, moment 1, anger att om en ledamot eller 
suppleant avgår under mandatperioden sker fyllnadsval vid nästa kongress 
genom val av ny ledamot eller suppleant för återstoden av dennes 
mandatperiod. Kommittén anser att då stadgarna inte specificerar att valen ska 
ske vid nästa ordinarie kongress, innebär detta att valen ska ske vid den extra 
kongressen. 

 
Dagordning för extra kongress ska enligt specialklubbens stadgar vara tillgänglig 
10 dagar före sammanträdet, och kan därmed kompletteras fram till den 5 
december. 

 
Kommittén saknar befogenheter att bestämma vilka ärenden som 
specialklubbens extra kongress ska behandla, det gäller såväl det antal 
ledamöter som ska väljas som eventuellt val av valberedning. En extra 
kongress, enligt specialklubbens stadgar, ska hållas om revisorerna eller minst 
1/3 av kongressdelegaterna så yrkar. Med yrkanden på en extra kongress ska 
det även anges vilka ärenden som ska tas upp.  

 
Kommittén har dock, om man anser att en klubb inte följer sina stadgar, 
möjligheten att lämna en rekommendation att Centralstyrelsen utvärderar 
specialklubbens förutsättningar att förvalta det ansvar som delegerats till 
specialklubben. Detta kan innebära att återkalla rasansvar eller 
verksamhetsansvar. Centralstyrelsen har enligt SKKs stadgar även rätt att 
förändra specialklubbens klubbstatus, eller ställa klubben under förvaltning. 

 
Kommittén beklagar den eskalerade situationen och att specialklubben inte 
väljer att vara ett föredöme för mindre klubbar inom organisationen genom att 
iaktta god föreningssed och bedriva stadgeenlig verksamhet.   

 
Paragrafen 124 b förklaras omedelbart justerad. 

 



  

SKK/FK nr 6–2023 
30 november 2023 

Sida 6/11 
 
 

 
c) Förelåg ärende från medlem i rasklubb gällande omprövning av tolkning av 

motion. 
 
Skrivelse har inkommit från en medlem i rasklubb som önskar kommitténs 
omprövning av rasklubbens tolkning av en motion. Specialklubben har lämnat 
ett yttrande. 
 
Kommittén bedömer att detta ärende inte utgör en fråga för kommittén, utan 
rekommenderar att medlemmen skickar in en motion till klubbens 
nästkommande årsmöte om hen önskar en förändring av nuvarande regler. 
 

d) Förelåg ärende gällande flytt av rasansvar för lhasa apso från Svensk 
specialklubb för Tibetanska raser, SvKTR, till Svenska Dvärghundklubben, SDHK.  
 
Lhasa Apsoklubben, LAK, har den 12 september 2023 inkommit till sin 
specialklubb, SvKTR, med en begäran om att specialklubben ska bevilja ett byte 
av specialklubb, från SvKTR till SDHK. SvKTR har den 18 september 2023 
beslutat att godkänna LAKs begäran. 
 
Kommittén har behandlat ärendet vid möte FK 5–23 och beslutat att förfrågan 
om att ansluta LAK ska skickas till SDHK. SDHK har den 9 november 2023 
meddelat kommittén att de välkomnar LAK till SDHK. 
 
Kommittén beslutar att återkalla rasansvaret för lhasa apso från SvKTR och att 
istället delegera rasansvaret för lhasa apso till SDHK.   
 
Kommittén vill förtydliga att ärendet inte avser ett upphörande av rasklubben 
enligt § 15 i Lhasa Apsoklubbens stadgar. Styrelsen i en specialklubb kan enligt 
stadgarna ansluta en rasklubb till specialklubben, de kan således även besluta 
att rasklubben får lämna specialklubben. Kommittén har alltid möjlighet att 
flytta ett rasansvar från en specialklubb till en annan. 
 
Beslutet ska träda i kraft den 1 januari 2024. 
 
Paragrafen 124 d förklaras omedelbart justerad. 

 
e) Förelåg ärende gällande voteringar vid Svenska Brukshundklubbens kongress 

 
Svenska Brukshundklubbens extrakongress genomförs den 16 december 2023. 
Förbundsstyrelsen har beslutat att under förhandlingarna använda sig av 
VoteIT som mötesplattform samt för genomförandet av ev. voteringar. Enligt 
SBKs stadgar § 7 mom. 4 st. 1 ska votering ske öppet utom vid personval som 
ska ske med slutna sedlar. Öppna voteringar är inte möjliga i VoteIT. 
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Kommittén lämnar SBK dispens från stadgarnas § 7 mom. 4 st. 1 på så sätt att 
samtliga voteringar vid extrakongressen den 16 december 2023 ska ske slutet 
via VoteIT.  
 
Paragrafen 124 e förklaras omedelbart justerad. 
 

f) Förelåg ärende gällande förlängd svarstid på remiss  
 
Ett antal specialklubbar har inkommit med ett önskemål om förlängd svarstid 
till den 15 mars 2024 för det förslag på avtal om delegering av rasansvar som 
skickats på remiss till samtliga specialklubbar.  
 
Kommittén beslutar att förlänga svarstiden vilket innebär att ny sista dag för 
svar på remissen är den 15 mars 2024. 

 
§ 125 Ärenden gällande verksamhetsklubb 
 Inga inkomna ärenden. 
 
§ 126 Ärenden gällande avtalsanslutna verksamhetsklubbar 

a) Lista över klubbar och rapporter från kontaktperson: 
 

Svenska Kroppsvallarklubben Moa Källström 
Ingen ny rapport vid dagens möte. 
  

§ 127 Ärenden gällande avtalsanslutna rasklubbar 
a) Förelåg lista över avtalsanslutna rasklubbar. 

Klubb Rasansvar Kontaktperson 

Jack Russell Klubben, JRK  Nej Urban Nilsson 

Ras- och avelsföreningen för Cane 
Corso, RACC  

Ja Roffa Asplund 

Rasklubben för Portugisisk 
Vattenhund, RPVH 

Ja Ove Johansson 

Svenska ADB Klubben Ja Torbjörn Håkansson 

Svenska Barbetklubben, SBBK Nej Jonas Öhrn 

Svenska Biewerterrierklubben, 
SBWTK 

Nej Urban Nilsson 

Svenska Blodhundklubben, SvBK Ja Moa Källström 
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Ledamöterna rapporterar från kontakter med respektive avtalsansluten 
rasklubb. 

 
b) Förelåg fråga om rasansvar för avtalsansluten rasklubb. 

 
Ansökan om rasansvar har inkommit från avtalsansluten rasklubb.  

 
Kommittén konstaterar att ansökande rasklubb i nuläget endast har varit 
avtalsansluten sedan mars 2023 och har ett begränsat antal medlemmar.  
 
Kommittén bedömer därmed att en delegering av rasansvar i nuläget inte är 
aktuell då ytterligare tid för utvärdering av klubbens verksamhet behövs. 

 
c) Förelåg fråga om avtalsansluten rasklubb.  

 
Fråga har väckts om hur arbetet fungerar i en avtalsansluten rasklubb. 

 
Kommittén uppdrar åt ordföranden att ta kontakt med klubben. 

 
d) Förelåg ärende gällande specialklubb, från avtalsansluten rasklubb. 

 
Kommittén beslutar att bordlägga frågan till nästkommande möte den 8–9 
februari 2024 då det är lämpligare att ta upp frågan då den nya kommittén har 
tillträtt. 

 

Svenska Kooikerhondjeklubben, 
Skooi 

Ja Urban Nilsson 

Svenska Kromfohrländerklubben, 
SKLK 

Ja Jonas Öhrn 

Svenska Lagotto Romagnolo 
Klubben, SLRK 

Ja Roffa Asplund 

Svenska Lancashire Heeler 
Klubben, SLHK 

Ja Moa Källström 

Svenska Landseerklubben, SvLK Ja Torbjörn Håkansson 

Svenska Miniature American 
Shepherdklubben, SMASK 

Nej Ove Johansson 

Svenska Perro de Agua Español 
Klubben, SPDAEK 

Ja Urban Nilsson 

Svenska Porcelaineklubben, SPoK Ja Jonas Öhrn 

Svenska Shar Pei Klubben, SvSpK Ja Roffa Asplund 
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§ 128 Ärenden gällande raser utan klubbtillhörighet 

a) Förelåg lista på raser utan klubbtillhörighet. 
 

Kommittén går igenom listan och lägger den därefter till handlingarna. 
 

b) Förelåg ärende gällande rasansvar för polski spaniel mysliwski. 
 

Specialklubb har returnerat frågan om rasansvar för rasen polski spaniel 
mysliwski då tidigare önskemål om utförlig beskrivning på arbetssätt och 
upplägg på de prov som idag används för att utvärdera aveln i dess hemland 
eller i andra FCI-länder där rasen är accepterad saknades. 

 
Kommittén beslutar att skicka frågeställningen ovan till Jakthundskommittén. 

 
§ 129 Ärenden gällande verksamheter utan klubbtillhörighet 
 Förelåg ärende gällande ansökan från Svenska Hoopersklubben. 
 

Förfrågan om anslutning av Svenska Hoopersklubben har skickats till 
verksamhetsklubb och besvarats nekande.  
 
Kommittén föreslår att Svenska Hoopersklubben ansluts genom avtal till 
Svenska Kennelklubben. Kommittén uppdrar åt sekreteraren att skicka 
förslaget till Prov- och tävlingskommittén för yttrande. 
 

§ 130 Projekt 
a) Pågående projekt  

Ingen genomgång av projekten vid dagens möte.  
 

b) Nya projekt  
Inga nya projekt tillkom vid dagens möte.  

  
§ 131 Protokollsutdrag från Centralstyrelsen och kommittéer 

a) Förelåg protokollsutdrag från Centralstyrelsen angående arbete med 
sammanslagning av länsklubbar. 

 
Kommittén noterar informationen och lägger därefter protokollsutdraget till 
handlingarna. 

 
b) Förelåg protokollsutdrag från Centralstyrelsen gällande avtal för delegering av 

rasansvar. 
 

Kommittén noterar informationen och konstaterar att avtalen är utskickade på 
remiss. Kommittén lägger därefter protokollsutdraget till handlingarna. 
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c) Förelåg protokollsutdrag från Centralstyrelsen angående specialklubb. 

 
Kommittén noterar informationen och lägger därefter protokollsutdraget till 
handlingarna. 

 
d) Förelåg protokollsutdrag från Centralstyrelsen angående arbete med 

sammanslagning av länsklubbar. 
 

Kommittén noterar informationen och lägger därefter protokollsutdraget till 
handlingarna. 

 
e) Förelåg protokollsutdrag från Centralstyrelsen angående överklagan från 

rasklubb. 
 

Kommittén noterar informationen och lägger därefter protokollsutdraget till 
handlingarna. 

 
f) Förelåg protokollsutdrag från Avelskommittén. 

 
Kommittén noterar informationen och instämmer med Avelskommittén att det 
kan vara en god idé med ett samarbete. Kommittén beslutar att bordlägga 
ärendet till nästa möte då den nya kommittén sammanträder och lägger 
därefter protokollsutdraget till handlingarna. 

  
§ 132 Till kommittén för kännedom 

Förelåg protokollsutdrag från Svenska Brukshundklubben angående 
återdelegering av rasanvaret för collie till Svenska Collieklubben. 
 
Kommittén noterar informationen och lägger därefter protokollsutdraget till 
handlingarna. 
 

§ 133 Datum för nästkommande sammanträde 
Kommittén sammanträder åter den 8–9 februari 2024. 
 

§ 134 Beslut om under sammanträdet behandlade ärenden som inte får 
offentliggöras innan protokollet är justerat 

 Kommittén finner att inga ärenden faller under denna punkt. 
 
§ 135 Information från mötet - till vem, om vad och varför  
 Kommittén finner att inga ärenden faller under denna punkt. 
 
§ 136 Sammanträdets avslutande 
 Kommitténs ordförande Ove Johansson tackar samtliga ledamöter och avslutar 

sammanträdet. 
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Vid protokollet  
 
__________________ 
Ida Lundqvist 
 
 
Justeras  
 
___________________ ___________________ 
Ove Johansson,  Torbjörn Håkansson 
Det justerade protokollet redovisar vad som har avhandlats vid mötet. Beslut som fattats 
kan bli föremål för ändring av SKKs Centralstyrelse. 


